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Radio Beograd I
U ovom trenutku
Nataša Aćimović
Ekonomski institut; Makroekonomske analize i trendovi  MAT
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Spiker:
Sada  ćemo  o  ekonomskim  temama  govoriti  u  narednih  nekoliko  minuta.  U  Ekonomskom  institutu
predstavljen  je novi broj časopisa Makroekonomske analize  i  trendovi. Da čujemo od Nataše Aćimović,
koja  je pratila ovu promociju, šta  je ono što  je važno reći posle ove  izlaska novog broja. Koji  su nam
problemi?
Reporter Nataša Aćimović:
Problemi standardni. Prognoze ne baš tako ružičaste, ali da krenemo redom. Dakle na osnovu januarskih
podataka, mada on nije znamo uvek reprezentativan mesec, ekonomisti kažu da se ne može zaključiti da
je  došlo  do  bilo  kakve  tendencije  odnosno  promene  tendencija  u  industrijskoj  proizvodnji.  Znači
industrija  stagnira.  Prosečna  mesečna  neto  zarada,  to  je  ono  što  nas  sve  zanima,  po  zaposlenom
isplaćena u januaru 2013. godine u našoj zemlji iznosi 39,197 dinara da budem precizna i u odnosu na
prethodni mesec realno je niža za 17%. Pad zaposlenosti se nastavlja i u januaru mesecu pošto je broj
zaposlenih u odnosu na prethodni mesec manji  za 0,5% što  je  za oko 6 hiljada osoba.  Jedino gde ne
padaju  plate  i  zaposlenost  to  je  u  javnom  sektoru.  Naprotiv  tu  se  ponovo  beleži  rast  i  ponovo,
pretpostavljaju  ekonomisti,  političari  zapošljavaju  svoje  i  ****.  Problem  sa  zaraženim  kukuruzom
jesenas gurnut je pod tepih. Treba se bojati da je poljoprivreda takođe gurnuta nizbrdo, da joj je narušen
kredibilitet i da bi se to moglo odraziti u bitnom smanjenju izvozne tražnje i izvoznih cena. To je rekao i
konstatovao ekonomista i profesor Stojan Stamenković.
Spiker:
Dakle ništa mnogo toga novog nismo mogli mi u ovom mesecu, jer na mesečnom nivou se ove analize,
jel  tako,  mogu  čuti,  ali  videćemo  šta  će  se  dalje  događati.  Sada  ćemo  da  govorimo  o  kreditnoj
zaduženosti  privrede  i  građana.  Ovo  je  dakle  bila  tema  konferencije  za  novinare  u  Udruženju  banaka
Srbije, koju je pratio Ivan Jovanović.
Reporter Ivan Jovanović:
Ovo su mesečne analize bankara. Sad smo čuli ekonomiste, evo da vidimo malo kako su i bankari svoje
poslovanje  videli.  Ono  što  ja  mislim  da  je  važno  izdvojiti  na  početku  ove  priče,  to  je  da  stagnira
zaduženost  i građana  i privrede po kreditima, karticama  i čekovima. Lizing ugovori su odavno u padu,
tako  da  ova  kategorija  ulazi  na  neki  način  u  posebnu  priču.  Udeo  kašnjenja  u  otplati  ovih  kredita,
relativno  stabilan  kod  građana,  4,7%  građana  ulazi  u  ovu  kategoriju.  Kod  privrede  to  je  nešto  lošija
situacija  15,3%  i  ono  što  kod  same  privrede  najviše  zabrinjava  to  je  udeo  problematičnih  kredita
odnosno  sami  problematični  krediti.  19  hiljada  pravnih  lica  i  16  hiljada  preduzetnika  kasni  u  otplati
kredita duže od 90 dana. E sada, ono što posebno zabrinjava to je iznos koji su oni pozajmili u bankama,
a  to  je  oko  3  milijarde  evra.  Ako  se  to  pomnoži  sa  koeficijentom  2,  pošto  su  to  oni  takozvani
najproblematičniji krediti koji se najteže otplaćuju onda dobijamo informaciju da su banke na ovaj način
praktično zarobile 6 miliona evra. Biće veliki problem kako da se, 6 milijardi evra, ja se izvinjavam, biće
veliki  problem  kako  da  se  ovo  pitanje  reši,  ali  eto  sem,  kako  kažu  bankari  detaljnog  preuređivanja
makroekonomskog ambijenta, rasta privrede, rasta bruto domaćeg proizvoda, to je najbolji ključ da se
sve ovo  reši. Odbijaju opciju da država na bilo koji način propisuje maksimalno dozvoljene kamate za
pozajmice građanima i privredi i tvrde da takva mera ne bi donela nikakve rezultate, smanjila bi ponudu
kapitala i pozajmica na tržištu tako da bi se dobilo u stvari nešto potpuno suprotno od onoga što na prvi
pogled izgleda. I na samom kraju ove moje priče treba reći da su bankari danas preko svog udruženja
pohvalili Narodnu banku Srbije zbog relativno stabilnog kursa u poslednjih nekoliko meseci između 111 i
112 dinara za 1 evro. Kažu da su predvidivi uslovi poslovanja ključ za dobro stanje u bilo kojoj ekonomiji
i u taj koš svrstavaju kažem eto i ovaj relativno stabilan kurs u poslednjih nekoliko meseci.
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